
Mäesuusatamise alakomitee koosolek 14.02 kell 10.00 Zoom keskkonnas 

 

Osalejad: Urmo Vallner, Nils Kroon, Veiko Matt, Priit Pettai, Katrin Mesila 

Koosolekut juhtis Urmo Vallner 

Protokollis Katrin Mesila 

 

 

Päevakord: 

1. Infovahetus 

2. Sportlaste akrediteeritud saatjad tiitlivõistlustel 

3. Loogika tiitlivõistlustel (Jun MM, MM) osalevate sportlaste arvu kohta ja kas ühel alal 

kvalifitseerunud sportlased tohivad osaleda ka muudel aladel 

4. MM kvalifikatsioonivõistlus  

5. Tärnaby FIS CHI toetus 

6. Kes võtab vastu otsuse sportlaste osalemise kohta tiitlivõistlustel lähtudes 

reglemendist  

7. Tiitlivõistluste (Jun MM, MM) kulude katmise loogika ESL poolt peab olema üheselt 

mõistetav.  

 

• Kas kulude katmise all mõistame EST tiimi lähetuskulude hüvitamist tõendatud 

kuludokumentide alusel? 

• Jun MM ja MM kulude katmise loogika ESL poolt on ühtlasi otsus ka edaspidiseks. 

Reglement?  

8. Peeter Siim – kiri ESL-le 
9. Terasmees 2024 sügisel 

 

1. Infovahetus.  

Toimus kõikide koosolekul osalejate arutelu vahepeal toimunust 

 

2. Sportlaste akrediteeritud saatjad tiitlivõistlustel 

Ühisel arutlusel leiti, et tiitlivõistlustele tuleb määrata delegatsiooni juht või vastutav 

isik. Eelnevalt tuleb teha koosolek võimalike sportlasi saatvate treeneritega ning 

juhatusel on kohustus välja valida delegatsiooni juht. Kõik alakomitee liikmed ühiselt 

nõus. 

Ka treenerite nõukogul palutakse seda teemat arutada 

 

 

 

 

 



3. Loogika tiitlivõistlustel (Jun MM, MM) osalevate sportlaste arvu kohta ja kas ühel 

alal kvalifitseerunud sportlased tohivad osaleda ka muudel aladel?  

 

Ühiselt leiti, et küsimus esitatakse treenerite nõukogule (TN) ja kevadel arutab 

alakomitee juhatus TN ettepanekut. Samuti palutakse TN-l üle vaadata kõik statuudid 

ja reglemendid. Need kinnitatakse alakomitee juhatuse poolt mais 2024.  

 

4. MM kvalifikatsioonivõistlus – küsime treenerite nõukogult ettepanekut märtsis, 

vajame alakomitee otsust ning statuuti mai kuus 

 

5. Tärnaby FIS CHI toetus 

Alakomitee ühine otsus: toetame sel hooajal Tärnaby FIS Children võistlustele 

sõitvaid tänaseid noortekoondise liikmeid  a 550€. Aprilli alguses otsustab 

alakomitee kas on võimalik toetada lisaks ka neid Tärnabys osalevaid sportlasi, kes ei 

ole hetkel koondises kuid on käesoleva hooaja sees täitnud noortekoondise normi 

uueks hooajaks. 

 

6. Kes võtab vastu otsuse sportlaste osalemise kohta tiitlivõistlustel lähtudes 

reglemendist  

Alakomitee ühehäälne otsus: Lähtudes reglemendist kinnitab tiitlivõistlustele 

kvalifitseerunud sportlased mäesuusatamise ala juhataja 

 

7. Tiitlivõistluste (Jun MM, MM) kulude katmise loogika ESL poolt peab olema 

üheselt mõistetav. 

Kaks varianti:  

A) Kulude katmise all mõistame edaspidi EST tiimi lähetuskulude hüvitamist 

tõendatud kuludokumentide alusel 

B) Jagame eelarves kinnitatud Jun MM ja MM toetused kvalifitseerunud sportlaste 

vahel, olenemata lähetuskulude suurusest 

 

Arutelu käigus toodi välja, et variant A eeliseks on võistlustele saadetud sportlaste 

võistluskulude katmine. Sõltumata sellest, kui lähedalt või kaugelt sportlane peab 

võistlustele saabuma. Variant B eeliseks on läbipaistvus. 

 

Urmo palus hääletada: Kes on variant B poolt, et jagame edaspidi toetuse sportlaste 

vahel, olenemata lähetuskulude tegelikust suurusest? 

 

3 poolt häält- Nils, Priit ja Veiko  

2 vastu häält– Urmo, Katrin 

 

Alakomitee otsus:  

Juunioride MM ja MM puhul jagame toetuse osalevatele sportlastele, olenemata 

kulude tegelikust suurusest. 

 

Arutluse käigus tekkisid lisaks küsimused kas variant B tähendab vaid parimate 

toetamist, koefitsiendi arvestust vastavalt FIS punktidele või kõikide kvalifitseerunud 

sportlaste toetamist võrdsetel alustel. 

 



Urmo palus hääletada kes on selle poolt, et jagame edaspidi juunioride MM ja MM 

toetuse sportlaste vahel võrdselt. 

 

Alakomitee ühine otsus:  

Juunioride MM ja MM toetus jagatakse edaspidi sportlaste vahel võrdselt. 

8. Peeter Siimu kiri alakomiteele  

Põhipunktid: 

- Kõik on kallutatud Tallinna kasuks. 

- Noorte EMV peaksid toimuma Eestis (SL ja GS) 

 

Ühise arutluse käigus leiti, et kuni U12 vanuseklassi Eesti noorte meistrivõistlused toimuvad 

nii sel hooajal kui ka edaspidi kindlasti Eestis. Suuremad, s.t. U14 ja U16 EnMV saavad 

toimuda vaid suurel mäel, mitte Eestis. Seda soovisid küsitlusel klubid. Suurslaalom, ülisuur 

slaalom ning alpi kahevõistlus peavad ilmtingimata toimuma suurel mäel turvalistes 

tingimustes ning võimalikult kõrgetasemelises konkurentsis. Slaalomi võistlused U14 ja U16 

oleks hea, kui toimuks suurel mäel, kuid võivad toimuda tulevikus ka Eestis. Sel aastal jäi 

Pyhäle tulemata 30% oma vanuseklassi Eesti sportlastest. 70% olid kohal.  

 

9. Terasmees järgmisel sügisel 

Nils Kroon tõstatas teema, et Terasmehe sügisesteks katseteks tuleks staadioni aeg 

tellida juba nüüd. Katsed peaksid toimuma kindlasti septembris-oktoobris ja 

sportlastel on ettevalmistumiseks Terasmehe katsete kuupäeva vaja varakult teada. 

Nils tegi ettepaneku panna kokku meeskond, juhatus toetas mõtet ning määras Nilsi 

vastutavaks meeskonna  juhiks. 

 

 

 

Koosolek lõppes kell 12.15 

 


